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Protokół Nr XLII/18 

z XLII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 28 lutego 2018 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Powołanie gminnego komitetu obchodów setnej rocznicy odzyskania niepodległości 

przez Polskę. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Wystąpienia zaproszonych gości. 

7. Informacja z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego. 

8. Sprawozdanie merytoryczne z działań Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy 

styczeń – grudzień 2017 r. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminy Łobżenica w zakresie realizacji zadań sportowych 

w 2017 roku. 

10. Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych 

oraz o wydanych zarządzeniach w II półroczu 2017 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 

rok.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu  

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa chodnika przy drodze 

powiatowej nr 1200P w m. Dźwierszno Małe”.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu  

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa chodnika przy drodze 

powiatowej nr 1052P w m. Łobżenica – ul. Raczkowskiego – etap I”.  

14. Interpelacje, zapytania radnych. 
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15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 13:00 otworzył  

XLII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał radnych i gości. Następnie oświadczył, że zgodnie   

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał. 

Radni nieobecni: Bronisława Mazurek, Wiesław Bodetko, Grzegorz Bruski, Zenon Hoppe, 

Mariusz Wiśniewski. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Wicestarosta Pilski Stefan 

Piechocki, Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa, Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica 

Danuta Dubicka, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy 

Anna Gryniewicz, Dyrektor Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy Marek 

Połczyński, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Alicja Wenda, Dyrektor 

Szkoły Podstawowej im. Komisji Edukacji Narodowej w Łobżenicy Hanna Król-Synoradzka, 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Wiktorówku Wioletta Pacholec, 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Prymasa Tysiąclecia Stefana Kardynała Wyszyńskiego  

w Fanianowie Maria Pirecka, Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Kawalerów Orderu 

Uśmiechu w Dźwiersznie Małym Iwona Pszeniczka, Dyrektor Przedszkola Publicznego  

w Łobżenicy Iwona Gajdzińska, Pełnomocnik Burmistrza Łobżenicy ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Iwona Matejczyk-Obremska, Kierownik Referatu Organizacji  

i Promocji w Urzędzie Miejskim Anna Jankowska, Kierownik Referatu Gospodarki  

i Planowania Przestrzennego w Urzędzie Miejskim Magdalena Gdaniec, Radca Prawny 

Katarzyna Paczyńska, Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Łobżenicy Wojciech Laska, 

Ksiądz Proboszcz Piotr Pieniążek, Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Rafał 

Kozłowski, przedstawiciele Towarzystwa Miłośników Łobżenicy, Bractwa Kurkowego  

w Łobżenicy, sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     
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Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu. 

 

Ad. 2 Porządek obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami przesłano radnym porządek obrad XLII sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do porządku 

obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad. 

 

Ad. 3 Powołanie gminnego komitetu obchodów setnej rocznicy odzyskania 

niepodległości przez Polskę 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „W związku z powołaniem komitetu chcieliśmy dzisiaj Państwa przez wręczenie 

nominacji zaprosić do współpracy”. Poinformował, że komitet został powołany Zarządzeniem 

Burmistrza Łobżenicy. 

Poprosił Pana Burmistrza o zabranie głosu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przypomniał, że w 2018 r. przypada setna rocznica wybuchu Powstania Wielkopolskiego oraz 

setna rocznica odzyskania przez Polskę niepodległości. Stwierdził, że ważne jest, „żebyśmy 

poprzez te uroczyste obchody pokazali sobie nawzajem, ale również Europie i światu, że 

Polska ma bogatą, ciekawą, często tragiczną, ale często również zwycięską historię”. 

Powiedział: „Dlatego Prezydent Rzeczypospolitej zainicjował projekt ustawy o obchodach. 

Ta ustawa została przez Sejm przyjęta. Szczególnie Panu Prezydentowi zależy na lokalnych 

obchodach. Myślę, że to jest niezwykle ważne w budowaniu wspólnoty, integracji również  

w tych małych ojczyznach”. 
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W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy oznajmił: „Celem tego komitetu jest 

inicjowanie, propagowanie, przygotowanie ciekawego scenariusza obchodów w tym roku tej 

niezwykle ważnej rocznicy”. Podkreślił, że należy zadbać o to, „żeby był szeroki proces 

edukacyjny w szkołach, również wśród mieszkańców i wśród dorosłych, ale żeby pozostały 

również po tych obchodach trwałe wartości - to są murale, to są wydawnictwa”. 

Pan Burmistrz powiedział, że każda propozycja poszerzenia składu komitetu jest warta 

rozważenia. Poinformował o zamiarze uhonorowania 43 kombatantów z terenu Gminy. 

 

Następnie Burmistrz Łobżenicy wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej wręczyli akty 

nominacji do Gminnego Komitetu Honorowego Obchodów 100. rocznicy wybuchu 

Powstania Wielkopolskiego 1918/1919 i odzyskania przez Polskę niepodległości. 

 

Kopia Zarządzenia Burmistrza Łobżenicy powołującego ww. komitet oraz wzór aktu 

nominacji stanowią załączniki nr 5 i 6 do protokołu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w dniu 22 marca 2018 r. o godzinie 16:00 w sali sesyjnej Urzędu 

Miejskiego ma odbyć się pierwsze spotkanie powołanego komitetu. Powiedział: „Mamy 

pewien zamysł. Chcielibyśmy na bazie tych wszystkich imprez, które będziemy robili w tym 

roku, które są w kalendarzu, wplatać również te akcenty niepodległościowe, ale oczywiście to 

jest sprawa zupełnie otwarta. Każda fajna propozycja jest uważam do przyjęcia. Szczególnie 

uważam, że wszystkie miejsca pamięci narodowej, które mamy, one muszą być zadbane  

w pierwszej kolejności, a dalej oczywiście będziemy wszystko ustalali”.  

Pan Burmistrz dodał, że liczy na dobrą współpracę w ramach komitetu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach w celu wykonania wspólnego zdjęcia osób 

należących do Gminnego Komitetu Honorowego Obchodów 100. rocznicy wybuchu 

Powstania Wielkopolskiego 1918/1919 i odzyskania przez Polskę niepodległości. 

 

Po przerwie w obradach. 
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Ad. 4 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii protokołu z ostatniej sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLI/18 z sesji w dniu 30 stycznia 2018 r. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół  

Nr XLI/18 z sesji w dniu 30 stycznia 2018 r. 

 

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie sprawozdania Pana Burmistrza. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym, które stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu.  

 

Ad. 6 Wystąpienia zaproszonych gości  

 

Wicestarosta Pilski Stefan Piechocki 

Poinformował, że sesja Rady Powiatu odbyła się w ubiegłym tygodniu. Jednym z jej punktów 

była informacja Powiatowego Zarządu Dróg na temat inwestycji i zadań wykonanych  

w 2017 r. Oznajmił, że w ubiegłym roku na „zieleń i utrzymanie bieżące dróg” wydana 

została kwota 1,3 mln zł. Powiedział, że Powiat Pilski co roku przekazuje Miastu Pile  

2 mln zł. Poinformował, że „milion złotych idzie na bieżące utrzymanie, milion złotych idzie 
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na inwestycje”. Stwierdził: „Piła na czterdziestu dwóch kilometrach zużywa milion złotych,  

a my na czterystu prawie zużywamy milion trzysta. To pokazuje Państwu skalę potrzeb”. 

Dodał: „Na sesji podkreślałem temat, że zbyt małe środki idą na wydatki Zarządu Dróg 

Powiatowych, głównie w sferze bieżącego utrzymania”. 

Następnie Pan Wicestarosta powiedział: „Jeśli chodzi o zimowe utrzymanie, 800 tys. zł. (…) 

Mamy te 800 już prawie w tym roku wykorzystane”.  Poinformował: „Tegoroczna aura jest 

taka, że codziennie są zmienne warunki atmosferyczne i musimy prawie codziennie 

reagować, a to jest około 50 tys. zł jeden dzień takiego utrzymania na terenie Powiatu 

Pilskiego”. 

Oznajmił, że w 2017 r. „mieliśmy na inwestycje” kwotę około 5,5 mln zł, w tym 2,5 mln zł na 

nowe nakładki asfaltowe. Podkreślił, że wszystkie założone zadania w postaci nakładek 

zostały wykonane w 100%.  

Poinformował, że jedną z dużych inwestycji była przebudowa drogi w Pile: Leszków-Kalina. 

Jej wartość to 1,5 mln zł. Było to wspólne przedsięwzięcie Powiatu Pilskiego, Gminy Piła 

oraz Lasów Państwowych. 

Wicestarosta Pilski poruszył kwestię przebudowy drogi Kruszki-Kijaszkowo. Powiedział: 

„Jak tylko warunki pozwolą, wykonawca wchodzi i zapewnił, że nie ma żadnych obaw, że ta 

inwestycja nie zostanie zrealizowana w terminie. Jest to duży wykonawca”. 

Oznajmił, że koszt drogi Śmiłowo-Kaczory to około 7 mln zł. 

Poinformował, że Powiat Pilski otrzymał około 3 mln zł na funkcjonowanie Warsztatów 

Terapii Zajęciowej oraz 750 tys. zł na rehabilitację zawodową osób niepełnosprawnych. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Wicestarosta oznajmił: „Jeżeli chodzi o nakładki jesteśmy 

po przetargu”. Nową nawierzchnię otrzymają następujące odcinki dróg: 

- Trzeboń-Liszkowo, 

- Łobżenica - ul. Ks. Raczkowskiego, 

- Fanianowo-Dębno, 

- Witrogoszcz-Dźwierszno Małe. 

Poinformował, że wartość powyższych zadań to kwota 550 tys. zł. Dodał, że istnieje 

możliwość dokonania korekt miejsc, w których zostaną położone nowe nakładki asfaltowe. 

Następnie Wicestarosta Pilski poruszył kwestię chodników przy drogach powiatowych. 

Oznajmił: „Jesteśmy po rozstrzygnięciu chodnika Dźwierszno Małe”. Powiedział: „Jeżeli 

chodzi o Raczkowskiego mamy kwotę, przetarg będzie później. Raczkowskiego łączymy z tą 

nakładką. (...) Ile będzie nakładki, tyle będzie chodnika, żeby to było w całości, już 
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kompleksowo, chociaż wiem, że u Was są troszeczkę inne pomysły. Do tych pomysłów 

trzeba wrócić i rozmawiać”.  

Pan Wicestarosta poinformował o rozstrzygnięciu przetargu na opracowanie projektu 

chodnika z Górki Klasztornej do Wiktorówka. Oznajmił, że kwestia budowy chodnika  

w Ferdynandowie zostanie rozważona. 

Powiedział: „Mówię o rzeczach rzeczywistych. (...) Są to rzeczy wpisane w budżetach. 

Oczekuję od Państwa wsparcia finansowego w tych zadaniach, bo jak Państwo wiecie, jeżeli 

mówimy o chodnikach to jest pięćdziesiąt na pięćdziesiąt i jeżeli Państwo taką chęć wyrazicie 

to te zadania są do zrealizowania u Państwa, oczywiście w różnych terminach. Nie da się tego 

zrobić w maju czy w czerwcu, bo my też mamy pewne kwoty budżetowe. Zależy od 

wpływów z samorządów gminnych”.  

Wicestarosta Pilski wyraził również nadzieję, że silne mrozy nie spowodują dużych strat  

w uprawach zbóż. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Bardzo dziękuję Panie Starosto w imieniu samorządu za te propozycje. 

Oczywiście nigdy do końca nie będziemy zadowoleni, bo potrzeby w naszej gminie są 

ogromne”.  

Poinformował, że odbyło się niedawno posiedzenie Komisji Komunalnej. Powiedział: „Do 

takich wniosków doszliśmy na komisji, że ten chodnik przy Raczkowskiego to powinien być 

już chodnik o parametrach ścieżki pieszo-rowerowej i myśląc w perspektywie o projekcie, 

który mamy robić w Wiktorówku, co jest ważne oczywiście, to powinno potem stworzyć 

spójną całość. Jest bardzo ważne, żeby określić parametry chodnika na Raczkowskiego, jakie 

są możliwe parametry do przyjęcia. Jakie są możliwe parametry patrząc oczywiście na 

ukształtowanie terenu w Wiktorówku, żeby to ostatecznie stworzyło ciąg pieszo-rowerowy  

i w tym kontekście musielibyśmy się jednak spotkać i wspólnie tutaj porozmawiać, żeby to 

nie były odcinki o różnych parametrach”.  

Pan Burmistrz oświadczył, że nakładki asfaltowe na drogach to ważna kwestia. Zwrócił 

uwagę na zły stan drogi powiatowej w Topoli. 

 

Wicestarosta Pilski Stefan Piechocki 

Stwierdził, że propozycja Burmistrza Łobżenicy jest „bardzo wskazana do rozmów”. 

Oznajmił, że powinni w nich uczestniczyć również Radni Rady Powiatu.  
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Powiedział: „Na pewno tak powinniśmy potraktować Górkę Klasztorną jak Pan mówi i ten 

ciąg cały dalej idący, ale to jest kwestia rozważań, oczekiwań Radnych Waszych i moich 

możliwości”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zwrócił uwagę na pogarszający się stan drogi powiatowej z Kościerzyna Małego do 

Szczerbina. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał Pana Wicestarostę: „Czy w planach Zarządu Dróg Powiatowych jest ujęte obniżenie 

chodników przy zejściach w ciągach dróg powiatowych na terenie miasta ?” Przypomniał, że 

poruszał już kilkakrotnie tą kwestię. Dodał: „Z tego co pamiętam, to nawet Pan Burmistrz 

zobowiązywał się”, że taką przebudowę może wspomóc ludźmi.   

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Poprosił Wicestarostę Pilskiego o częstsze rozmowy z władzami Województwa w sprawie 

zwiększenia środków na drogi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Dostrzegł potrzebę poprawy odwodnienia na skrzyżowaniu drogi Wiktorówko-Walentynowo 

z drogą prowadzącą do Piesna.  

Podzielił zdanie Burmistrza Łobżenicy w kwestii ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi  

z Łobżenicy, przez Górkę Klasztorną, do Wiktorówka. 

 

Wicestarosta Pilski Stefan Piechocki 

Poinformował, że jesienią wydał polecenie zakupu 20 ton masy asfaltowej na zimno. 

Oznajmił, że „już nie ma tej masy”.  

Powiedział: „Jeżeli mówimy o bieżących łataniach, równaniach to tutaj w ogóle nie ma 

wytłumaczeń i będziemy to na bieżąco usuwali”.  

Stwierdził, że w miejscu wskazanym przez Przewodniczącego Rady Miejskiej „najprościej 

byłoby zrobić przecisk, jeżeli nie pójdzie to będziemy cieli jezdnię i musimy ten przepust 

zrobić”, ponieważ nie można doprowadzać do niebezpiecznych sytuacji na drogach. 

Następnie Pan Wicestarosta oznajmił: „Mamy Narodowy Program Budowy Dróg. My jako 

samorządowcy pisaliśmy do ministerstwa, żeby te pieniądze podzielić na samorządy”. 
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Powiedział: „Jakbym dostał przykładowo milion złotych rocznie to ja mogę wybierać sobie 

najgorsze elementy dróg powiatowych i je w ramach tej kwoty wykonywać. Tak samo 

Państwo powinniście dostać kwotę, nie dzielić, tam punktować, że to jest najważniejsze, to 

jest najważniejsze i się okazuje, że Państwa droga żadna nie spełnia warunków, bo nie jest  

w klasie S, nie jest w klasie ekspresowej, bo te drogi są dofinansowywane”. Jeżeli gmina 

otrzymałaby określoną kwotę z budżetu państwa, mogłaby w większym stopniu skupić się na 

drogach gruntowych. 

Wicestarosta Pilski stwierdził: „Jeżeli chodzi o tą Górkę Klasztorną potwierdzam, że to 

spotkanie może przynieść pozytywny skutek”. Oznajmił: „To się nie da zrobić w ciągu 

jednego roku”. Dodał, że prawdziwa ścieżka pieszo-rowerowa ma ponad dwa metry 

szerokości.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poprosił Pana Wicestarostę o ustosunkowanie się do kwestii obniżenia chodników na terenie 

miasta. 

 

Wicestarosta Pilski Stefan Piechocki 

Powiedział: „To nie jest takie proste”. Obniżenie chodników wiąże się z wyrywaniem 

krawężników, przełożeniem fragmentu polbruku. Dodał, że jest to temat do dalszych dyskusji. 

 

Ad. 7 Informacja z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie informacji z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. 8 Sprawozdanie merytoryczne z działań Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy 

styczeń – grudzień 2017 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję. Następnie poddał pod 

głosowanie przyjęcie sprawozdania merytorycznego z działań Gminnego Centrum Kultury  

w Łobżenicy styczeń – grudzień 2017 r. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie 

merytoryczne z działań Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy styczeń – grudzień 

2017 r., które stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 9 Sprawozdanie z działalności Gminy Łobżenica w zakresie realizacji zadań 

sportowych w 2017 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie sprawozdania z działalności Gminy 

Łobżenica w zakresie realizacji zadań sportowych w 2017 roku. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

z działalności Gminy Łobżenica w zakresie realizacji zadań sportowych w 2017 roku, 

które stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. 10 Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji 

radnych oraz o wydanych zarządzeniach w II półroczu 2017 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poprosił o uszczegółowienie kwestii Zarządzeń Burmistrza Łobżenicy Nr 0050.156.2017  

i 0050.157.2017 z dnia 29 grudnia 2017 r. Dodał, że w BIP-ie nie ma informacji na ten temat.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że „bezpośrednio po sesji, jeżeli jest potrzebna informacja, druki zarządzeń mogą 

zostać przedłożone”. Oznajmił również, że brakujące zarządzenia zostaną w dniu jutrzejszym 

umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie 

informacji Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz  

o wydanych zarządzeniach w II półroczu 2017 r. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację 

Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz  

o wydanych zarządzeniach w II półroczu 2017 r., która stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o autopoprawce do projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej 

Gminy Łobżenica na 2018 rok. Poprosił o zabranie głosu przez Panią Skarbnik. 
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Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła: „Na krótko przed Komisją Budżetową otrzymaliśmy pismo, gdzie należało 

wprowadzić zmianę do projektu uchwały budżetowej”. Została ona szczegółowo omówiona 

na Komisji Budżetowej. Na następnej komisji radni dysponowali już kompletem materiałów. 

Powiedziała, że Gmina otrzymała 2,5 tys. zł na projekt edukacyjny „Ogród ziołowy – jak  

u babci”, realizowany przez szkołę podstawową w Fanianowie.  

Poinformowała o otrzymaniu odszkodowania w wysokości 6,4 tys. zł związanego z awarią 

pieca w oddziale przedszkolnym w Walentynowie. Środki w tej wysokości „będą 

wydatkowane na usunięcie tej awarii - czyli na usługi remontowe”. 

Następnie Pani Skarbnik oznajmiła: „Zmiana, która została wprowadzona później, dotyczy 

kwoty 9 tys. zł i funduszu sołeckiego Kościerzyn Mały”. Powiedziała: „Został złożony 

wniosek o dofinansowanie w ramach projektu Pięknieje Wielkopolska Wieś. Projekt ten 

dotyczy wydatków majątkowych. Środki zabezpieczone w ramach funduszu sołeckiego były 

na paragrafie bieżącym wydatkowym 421. Należało je przesunąć na paragraf 605, wydatek 

majątkowy, a z tym się wiąże oczywiście zmiana zarówno w wykazie przedsięwzięć 

inwestycyjnych planowanych na bieżący rok o kwotę 9 tys. zł, jak również zmiany w 

funduszu sołeckim”. Dodała: „Zmiana ta nie powoduje zmiany wysokości wydatków, jest to 

przesunięcie środków z paragrafu wydatków bieżących na majątkowe”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego „uznaje te zmiany za celowe, 

nie wnosi zastrzeżeń i pozytywnie opiniuje”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian uchwały 

budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 rok wraz z autopoprawką Burmistrza Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLII/345/18 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 rok -  

z autopoprawką Burmistrza Łobżenicy. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu  

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa chodnika przy drodze 

powiatowej nr 1200P w m. Dźwierszno Małe” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. Dodał, że 

środki na ten cel w wysokości 60 tys. zł zostały zabezpieczone w budżecie Gminy Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLII/346/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu, która 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu  

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa chodnika przy drodze 

powiatowej nr 1052P w m. Łobżenica – ul. Raczkowskiego – etap I” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała kwestię 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu w wysokości 32,5 tys. zł. Powiedział, że 

środki na ten cel są ujęte w budżecie Gminy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLII/347/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu, która 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 14 Interpelacje, zapytania radnych  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

W imieniu Klubu Radnych „Nasza Gmina” wnioskował o budowę szerszych dróg gminnych.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Odnośnie dróg, tutaj kolega wspomniał radny, żeśmy ten temat już nie raz 

poruszali. Ja w ogóle o ten temat walczyłem”. 

Poruszył kwestię przebudowy drogi wojewódzkiej nr 242 w Luchowie. Zapytał: „Chciałbym 

tutaj się dowiedzieć czy to jest prawda, że projekt drogowy był wyłożony do wglądu  

w gminie i ewentualne poprawki mogły być z gminą tutaj uzgadniane czy z mieszkańcami ?” 

Stwierdził: „Uważam, że pewne rzeczy, tak jak i z powiatem uzgadniamy, tak i uzgadniamy 

tutaj z województwem”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zwrócił uwagę na to, że w Fanianowie brakuje miejsca, w którym mogłoby się odbyć 

zebranie wiejskie lub spotkanie rady sołeckiej. Poinformował, że w przeszłości, kiedy Pani 

Dyrektor mieszkała w Fanianowie, użyczała klucze i spotkania odbywały się w miejscowej 

szkole podstawowej.  

Oznajmił, że obecnie „dyrektorka dojeżdża jak inni dyrektorzy do pracy”. Powiedział, że 

kiedy skończą się lekcje, szkoła jest zamykana, „a oni jak chcą spotkanie zrobić, nie mają 

gdzie”. Dodał, że Fanianowo jest jedyną wsią, która nie posiada świetlicy. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy „o podanie jak przebiega realizacja Uchwał Rady Miejskiej  

w kwestiach zbycia mienia komunalnego, w tym również i gruntów”. Poinformował: „Nie 

tylko chodzi mi o okres teraz jak jesteśmy my radnymi, być może, że istnieje jeszcze 

możliwość dotarcia do wcześniejszych uchwał, które zostały podjęte”.  

Stwierdził: „Wiem, że są problemy, bo nie chcą ludzie kupić, ale są też różne sposoby  

i metody na to, aby można było to mienie zgodnie z uchwałą zbyć”.  

Radny Ryszard Biniak przypomniał, że odpowiedzialnym za realizację uchwał dotyczących 

zbycia nieruchomości jest Pan Burmistrz. Dodał: „Prosiłbym o to, aby pokazać, w jaki sposób 

zostały zrealizowane poszczególne uchwały”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Każda droga, którą będziemy chcieli zrobić, będzie konsultowana z radnym  

z tego terenu, z sołtysem tego terenu”. Stwierdził, że „każdą drogę należy traktować 

indywidualnie”. Dodał: „Chcemy uściślić tą współpracę, żeby nie było niespodzianek”. 

Poinformował, że na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej zostanie udzielona 

odpowiedź na piśmie. 

Następnie Pan Burmistrz nawiązał do interpelacji zgłoszonej przez Radnego Edmunda 

Szcześniaka. Powiedział: „Rzeczywiście Pani Dyrektor zmieniła miejsce zamieszkania.  

Nie ma jej już na miejscu. Porozmawiamy z Panią Dyrektor, co w tej sytuacji, czy upoważni 

jakiegoś pracownika. Są panie sprzątaczki. Jest możliwość korzystania na pewno z tej szkoły. 

Te zebrania są incydentalne”. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że Radny Ryszard Biniak otrzyma odpowiedź pisemną. 

Zwrócił uwagę na problemy ze zbyciem nieruchomości. Poinformował: „Odbywają się jeden, 

drugi, trzeci przetarg - bez rozstrzygnięcia”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że szkoły mają możliwość udostępnienia pomieszczeń na spotkania, ponieważ 

„na to była podjęta odpowiednia uchwała”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Dodał, że Radny Edmund Szcześniak oraz Sołtys Fanianowa otrzymają odpowiedź na piśmie. 
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Ad. 15 Wolne głosy i wnioski 

 

Pan …                …… 

Podziękował Panu Burmistrzowi za to, że „wysłał firmę, że posprzątali rowy od boiska  

w stronę Górki Klasztornej”. Dodał: „Tam jeszcze miały być aż do Walentynowa, ale może 

pozbierają, zdążą do Misterium”. 

Zwrócił uwagę na „powykrzywiane” znaki drogowe. Powiedział, że „policjant jedzie 

samochodem, telefon przy uchu i jedzie samochodem, a nas poucza, że my nie powinniśmy 

tak jeździć”.  

Następnie Pan …                poruszył temat parku. Stwierdził: „Śmietniki, ławeczki 

porozwalane”.  

Oznajmił, że łatanie dziur na ul. Wyrzyskiej w Łobżenicy zostało źle wykonane. Powiedział, 

że samochody wjeżdżają na chodnik na Placu Wolności, co utrudnia korzystanie  

z niego przez pieszych. Oświadczył: „Dostajemy mandaty za to, że idziemy po ulicy,  

a samochody na chodniku stoją i jeszcze niszczą, krawężniki porozwalane”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan …                 poinformował, że mają miejsce przypadki 

wyrzucania odpadów do rowów. Dostrzegł również potrzebę naprawy ławek w Alei Seydy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że w oddziale przedszkolnym w Walentynowie miała miejsce awaria pieca. 

Zapytał, kiedy dzieci będą mogły wrócić do tej placówki. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że piec jest naprawiony. Oznajmił, że wraz z Komisją Oświaty udał się do 

oddziału przedszkolnego w Walentynowie. Zgodnie z sugestią Komisji należy dokonać 

naprawy okien.  

Powiedział: „Dzieci po uruchomieniu pieca będą mogły wrócić. Myślę, że teraz w tych 

mrozach sobie dajmy spokój. Dwa, trzy tygodnie i dzieci wrócą do Walentynowa do 

przygotowanego pomieszczenia”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował Panu …                                 „za to, że jest tak wrażliwy jeżeli chodzi o porządek  

i to co się dzieje na terenie miasta”. 
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Nawiązał do kwestii wjeżdżania pojazdów na chodniki. Oznajmił: „Tutaj kieruję to do Pana 

Kierownika, żebyście jednak zwracali na to uwagę”. Dodał: „Łobżenica jest specyficzna, jest 

oczywiście komunikacyjnie trudna, no ale nie możemy też dawać przyzwolenia. To ludzie 

muszą obchodzić samochody w koło, w prawo, w lewo, bo teraz jest wyładunek towaru”. 

 

Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Rafał Kozłowski 

Powiedział: „Jeżeli Pan …               coś zauważy to Pan dzwoni na 997, a nie Pan idzie do Pana 

Burmistrza po dwóch dniach, a ja się dowiaduję o takiej sytuacji po miesiącu na sesji”. 

Oznajmił: „Może Pan na 997 zadzwonić. (…) Przyjedzie patrol, zrobi”.  

 

Ad. 16 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 14:45 zakończył obrady XLII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

 

Łukasz Sobieszczyk       Antoni Kapeja 


